

## 微陀螺静电力调频的快速收敛算法研究

作者: 肖定邦<sup>1</sup> 徐平<sup>2</sup> 侯占强<sup>1</sup> 江平<sup>1</sup> 吴学忠<sup>1</sup> 李圣怡<sup>1\*</sup>

单位: (1 国防科技大学机电工程与自动化学院 湖南长沙 410073) (2 海军电磁兼容研究检测中心 上海 200235)

基金项目:

摘要:

针对电容式微陀螺谐振结构,研究了静电力对谐振频率的影响规律,提出了一种快速收敛的静电力调频算法,建立了微陀螺调频实验系统,该系统采用扫频方法测量谐振频率,利用计算机控制调频收敛过程,并对微陀螺进行了调频实验,调频过程用时少于5分钟,实验结果表明该调频算法具有较快的收敛速度。

关键词: 微陀螺 静电力 调频 快速收敛

## A Rapid Convergent Algorithm for the Tuning of Microgyroscopes

**Author's Name:** Xiao Dingbang 1, Xu Ping 2, Hou Zhanqiang 1, Jiang Ping 1, Wu Xuezhong 1, Li Shengyi 1\*

**Institution:** (1 National University of Defense Technology, Changsha Hunan, 410073, China) (2 EMC Research and Measurement Center of Navy, Shanghai, 200235, China)

**Abstract:**

The relation between the static force and the resonance frequency is studied for the capacitive microgyroscopes, and then a rapid convergent algorithm is presented for the tuning of the capacitive microgyroscopes based on this relation. The configuration of the tuning system is introduced, and the tuning process is controlled by computer. Finally, tuning experiment is carried out for a microgyroscope, and the tuning process is completed in less than 5 minutes. This result shows the high efficiency of this algorithm.

**Keywords:** Microgyroscope, Tuning, Resonance, Algorithm

投稿时间: 2010-04-07

[查看pdf文件](#)